
Protokół Nr V/2024

z sesji Rady Miejskiej w Żarowie

w dniu 29 sierpnia 2024 roku

Rozpoczęcie:  godz. 14:00

Zakończenie: godz. 15:03

Ad. I. Otwarcie sesji:

Przewodniczący  Rady  Pan  Marcin  Perzyński otworzył  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie

wypowiadając  formułę:  „Otwieram  V sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie”.  Przywitał  wszystkich

zebranych, a następnie stwierdził  kworum i  prawomocność obrad na podstawie listy obecności,

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

           Załącznik nr 1

Na ustawową liczbę 15 radnych w sesji Rady Miejskiej w Żarowie uczestniczyło 15 radnych, co

stanowi kworum do podejmowania uchwał, opinii i wniosków.

W sesji uczestniczyli Burmistrz Miasta Żarów Przemysław Sikora, Sekretarz Gminy Sylwia Pawlik

oraz Skarbnik Gminy Renata Dawlewicz. 

Ad. II. Przedstawienie porządku obrad:

Przewodniczący Rady powiedział,  że  porządek obrad  otrzymali  radni  w materiałach  na  sesje.

Przedmiotowy porządek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

                                                                                                                                        Załącznik nr 2

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie? 

Pytań do porządku obrad nie było,  więc  Przewodniczący Rady powiedział,  że porządek obrad

pozostaje bez zmian.

Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

Ad. III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

Pkt 1. wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2024 rok. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 3

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Budżetu i Gospodarki i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Skarbnik Renata Dawlewicz powiedziała,  że przedłożony projekt uchwały zmieniającej budżet

zawiera zmiany w planie dochodów i wydatków zarówno w roku bieżącym, jak i w roku przyszłym.
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Po  stronie  dochodowej  w  bieżącym  roku  wprowadzamy  m.in.  planowane  wpływy  z  opłaty

adiacenckiej  jest  to  kwota  117631 zł,  czy  też  wpływy z opłaty  eksploatacyjnej,  czy  wpływy z

różnych dochodów, które wprowadzamy po 25000 zł każde. W tym roku wprowadzamy  wydatki

bieżące m.in.  na  remonty  m.in.  placów zabaw,  terenów rekreacyjnych,  na  zakupy materiałów i

usługi  sprzętowe  związane  z  remontem dróg publicznych  gminnych.  Na  ten  cel  przeznaczamy

łącznie  85000 zł,  wprowadzamy też  130000 zł  na  rozbudowę Żłobka  Miejskiego.  Zwiększenie

planu wydatków wynika ze zwiększenia zakresu prac na tym zadaniu. Kolejna zmiana, zmniejszenie

planu wydatków na zadaniu zakup zeroemisyjnych autobusów elektrycznych. Zmniejszamy plan ze

względu na nabór wniosków, który jest przeniesiony na rok przyszły. Kolejna zmiana to zmiany na

zwiększenie  wydatków z  tytułu  zakupu energii  m.in.  na  zakup energii  do lokalów użytkowych

gminy, jak i na oświetlenie uliczne miasta i gminy, łącznie na ten cel przeznaczamy 130000 zł.

Kolejne  zmiany  w tym roku  po  stronie  wydatkowej,  dotyczą  przebudowy budynku  przy  ulicy

Zamkowej  1  w  Żarowie.  To  zadanie  zrealizowane  jako  dwa  zadania  ze  względu  na  źródła

finansowania. Łącznie zwiększamy plan wydatków na realizację zadania o 280000 zł. To wynika ze

względu na wyższe oferty po postępowaniu przetargowym. Natomiast jeżeli chodzi o zmiany w

roku przyszłym 2025 m.in. zadanie inwestycyjne pod nazwą Wymiana opraw oświetleniowych na

oprawy typu LED na terenie miasta i gminy Żarów, przenosimy kwotę 2132560 zł na rok przyszły i

zadanie będzie w całości finansowane w tej kwocie po stronie wydatków i dochodów. Ten plan

zwiększamy w całości  ze  środków pochodzących  z  rządowego  funduszu  Polski  Ład  Programu

Inwestycji Strategicznych, dofinansowanie w wysokości 80% kosztów kwalifikowanych. Natomiast

w tym roku zadanie będzie realizowane wyłącznie ze środków własnych w wysokości 533140 zł.

Kolejna  zmiana  w  przyszłym  roku  to  zwiększenie  planu  wydatków  na  zadaniu  Budowa  i

modernizacja infrastruktury wodno kanalizacyjnej w gminie Żarów, zwiększamy plan o 350000 zł

ze względu na wyższy koszt  oferty po postępowaniu przetargowym. Z kolei  zmniejszamy plan

wydatków na dwóch zadaniach. Zmniejszamy plan na zadaniu, Budowa drogi gminnej między ulicą

Wiejską i Górniczą, z przebudową drogi w ulicy gminnej i Piastowskiej oraz zmniejszamy plan o

250000 zł i na zadaniu Budowa infrastruktury sportowej, ze względu na niższą ofertę przetargu,

zmniejszamy  plan  o  100000  zł.  Aby  dostosować  plan  wydatków  w  przyszłym  roku  do

zaktualizowanych  kosztorysów,  zwiększamy  plan  wydatków  o  850000  zł  na  zadaniu  Budowa

ścieżki  rowerowej  do granicy  gminy Wierzbna.  Kolejne  zmiany są  dokonywane na  zadaniu  na

projektach  Odnawialnych  Żródeł  Energii,  są  to  projekty  komunalne  i  grantowe,  te  zadania

wprowadzamy również m.in. w przyszłym roku po stronie dochodowej i wydatkowej do budżetu.

Te  zadania  są  dofinansowywane  w  wysokości  70%  kosztów  kwalifikowanych  z  programów

unijnych z funduszy europejskich dla Dolnego Śląska na lata 2021 - 2027. Te wszystkie zmiany,
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spowodowały deficyt roku bieżącego na poziomie 566412 zł. Ten deficyt będzie pokryty wolnymi

środkami, które zostały  z rozliczenia roku ubiegłego na rachunku budżetu gminy.  Jeżeli chodzi o

deficyt  w  roku  2025,  który  wynika  z  wprowadzonych  zadań  inwestycyjnych  m.  in.  po  stronie

dochodowej i wydatkowej ten deficyt w kwocie 1600000 zł planujemy pokryć przychodami z emisji

obligacji komunalnych, z okresem wykupu w roku 2039. Pozostałe zmiany są szczegółowo opisane

w uzasadnieniu.

Radny Roman Konieczny zapytał, odnośnie zadania inwestycyjnego dotyczącego wymiany opraw

oświetleniowych na oprawy typu LED, czy w tym zadaniu mieści się wymiana, bądź dostawianie

słupów z oprawami typu LED? Chodzi o tereny wiejskie i popegeerowskie.

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że w tym zadaniu wymiana opraw są wymianę tylko

oprawy  na  terenie  całej  gminy.  Z  kolei  na  terenach  wiejskich  tzw  pro  w  miejscowościach

popegeerowskich mamy już rozstrzygnięty przetarg,  bo ona jest  firma,  to jest  inne zadanie i  to

będzie  realizowane  już  w  tym  roku.  Nie  będą  dokładnie  w  niektórych  miejscowościach,  ale

szczegółowo.  Ponad  100  opraw  oświetleniowych  będzie  znaczy  lamp  oświetleniowych  będzie

zamontowanych  niejako  oprawy  to  całe  słupy  oświetleniowe  w  miejscach,  gdzie  tych  lampy

brakowało,  gdzie  były  tzw  ciemne,  ciemne  plamy.  To  będzie  już  realizowane,  jeżeli  chodzi  o

oprawy typu LED, w przyszłym tygodniu ogłaszamy przetarg na wyłonienie wykonawcy. Myślę, że

na przełomie 2 lat tego roku i przyszłego wszystkie lampy na te oprawy na terenie gminy Żarów

będą wymienione. 

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2024 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 4

Przedmiotowa uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie  gminy Żarów na 2024 rok

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 5

Uchwała nr V/21/2024

Pkt 2.  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Żarów.  Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.
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Załącznik nr 6

Przewodniczący  Rady otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Budżetu i Gospodarki i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Pytań nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Żarów została  przyjęta.  Głosowanie  imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 7

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żarów stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 8

Uchwała nr V/22/2024

Pkt 3. zmiany uchwały nr XXXVII/292/2013 Rady Miejskiej w Żarowie w sprawie zarządzenia

poboru  opłaty   za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  w  drodze  inkasa,  wyznaczenie

inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 9

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas komisji ds. budżetu i gospodarki i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Skarbnik  Renata  Dawlewicz powiedziała,  że  przedłożony  projekt  uchwały  zawiera  zmianę

wykazu inkasentów ze względu na ostatnie wybory sołtysów na terenie wsi gminy Żarów. Mamy 4

inkasentów tzw. opłaty śmieciowej w Bukowie, Mrowinach, Pyszczynie i Siedlimowicach. Wkradł

się błąd, jeśli chodzi o inkasenta we wsi Siedlimowice, jest wpisane „Daniel Wochnik”, a powinno

być „Dawid Wochnik”, proszę o naniesienie zmiany.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W
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wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany uchwały nr XXXVII/292/2013 Rady Miejskiej w Żarowie w sprawie zarządzenia poboru

opłaty  za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenie inkasentów oraz

wynagrodzenia za inkaso, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

    Załącznik nr 10

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XXXVII/292/2013  Rady  Miejskiej  w

Żarowie  w sprawie  zarządzenia  poboru  opłaty   za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  w

drodze  inkasa,  wyznaczenie  inkasentów  oraz  wynagrodzenia  za  inkaso,  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

                                                                                                                                      Załącznik nr 11

                                                                                                                          Uchwała Nr V/23/2024

Pkt 4.  zmiany uchwały nr X/65/2019 Rady Miejskiej w Żarowie w sprawie zarządzenia poboru

podatku  od  nieruchomości,  rolnego  i  leśnego  w drodze  inkasa.  Przedmiotowy  projekt  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 12

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Budżetu i Gospodarki i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Skarbnik  Renata  Dawlewicz powiedziała,  że  przedstawiony  projekt  uchwały  zawiera  zmianę

wykazu inkasentów podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. Mamy 17 inkasentów w każdej

wiosce. Ta zmiana wynika z tego, że w ostatnim czasie zostały przeprowadzone wybory sołtysów.

Wkradł  tu  się  mały  błąd  w  poz.  5,  w  przypadku  inkasenta  z  Kalna  powinna  być  pani  Alicja

Piotrowska – Wąż oraz w poz. 15, w przypadku inkasenta z Siedlimowic powinien być pan Dawid

Wochnik, proszę o poprawienie.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany uchwały nr X/65/2019 Rady Miejskiej w Żarowie w sprawie zarządzenia poboru podatku od

nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.
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    Załącznik nr 13

Przedmiotowa uchwała w sprawie  zmiany uchwały nr X/65/2019 Rady Miejskiej  w Żarowie w

sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa, stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

                                                                                                                                      Załącznik nr 14

                                                                                                                          Uchwała Nr V/24/2024

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu porządku obrad.

Pkt 5. określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na

raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Żarów lub

jej jednostkom organizacyjnym oraz wskazania organu lub osób do tego uprawnionych, określenia

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie

pomoc publiczną. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 15

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas komisji ds. budżetu i gospodarki i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Skarbnik Renata Dawlewicz powiedziała, że przedstawiony projekt uchwały dotyczy udzielania

ulg,  takich jak umarzanie,  odraczanie lub rozkładanie na raty należności,  dotyczy to należności

cywilnoprawnych.  Są  to  m.in.  takie  należności  jak  opłaty  za  użytkowanie  wieczyste,  czynsze

dzierżawne, czynsze najmu lokali komunalnych, opłaty za media czy też należności uboczne, jak

np. odsetki. Projekt ten dotyczy jednostek budżetowych gminy, czyli m.in. Urzędu, szkół gminnych,

Ośrodka Pomocy Społecznej, Żobka czy też Przedszkola, ale również instytucji kultury, takich jak

biblioteka publiczna czy gminne centrum kultury i sportu. Zawiera on zasady umorzeń z urzędu

należności,  jak  również  udzielanie  pozostałych  ulg  na  wniosek  dłużnika.  Projekt  ten  został

przedłożony do zaopiniowania do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, jak również do Urzędu

Ochrony Konkurencji i Konsumentów. W przypadku UOKiK nie było żadnych uwag do projektu

uchwały. Natomiast w przypadku Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi była propozycja, aby w

przypadku pomocy publicznej dokonać zapisu ogólnego, jakie dokumenty w przypadku korzystania

z  pomocy  publicznej  należy  przedłożyć.  W związku  z  tym te  sugestie  zostały  uwzględnione  i

dostosowaliśmy się do wytycznych z Ministerstwa Rolnictwa, nanieśliśmy stosowne zmiany do

projektu tej uchwały. 

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja
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zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

określenia szczegółowych zasad,  sposobu i  trybu umarzania,  odraczania lub rozkładania na raty

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Żarów lub jej

jednostkom organizacyjnym oraz  wskazania  organu lub osób do tego uprawnionych,  określenia

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie

pomoc publiczną, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

    Załącznik nr 16

Przedmiotowa uchwała  w sprawie  określenia  szczegółowych zasad,  sposobu i  trybu umarzania,

odraczania  lub  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny

przypadających Gminie Żarów lub jej jednostkom organizacyjnym oraz wskazania organu lub osób

do tego uprawnionych, określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach,

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

                                                                                                                                      Załącznik nr 17

                                                                                                                          Uchwała Nr V/25/2024

Pkt 6. zmiany uchwały Nr XVII/111/2019 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 14 listopada 2019 r. w

sprawie uchwalenia Statutu Gminy Żarów. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 18

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Sekretarz Sylwia Pawlik powiedziała, że jednym z elementów Statutu jest wykazanie w załączniku

gminnych  jednostek  organizacyjnych  i  instytucji  kultury.  W  związku  z  faktem,  że  szkoła

podstawowa w Mrowinach została przekształcona na szkołę filialną,  nie stanowi już samoistnej

jednostki organizacyjnej, dlatego w ramach kontroli zauważyliśmy, że nie zostało to wprowadzone,

wobec powyższego tą zmianę musimy dokonać, by było zgodnie z prawdą.

Radny Roman Konieczny zapytał, czyli planowanie budżetu będzie odbywało się w Żarowie?

Sekretarz Sylwia Pawlik odpowiedziała, że to odbywa się cały czas, chodzi tu tylko o zmianę do

Statutu.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W wyniku głosowania przy

15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie  zmiany uchwały Nr

XVII/111/2019 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 14 listopada 2019 r. w sprawie uchwalenia Statutu
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Gminy Żarów, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

    Załącznik nr 19

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/111/2019 Rady Miejskiej w Żarowie z

dnia  14  listopada  2019  r.  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminy  Żarów,  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

                                                                                                                                      Załącznik nr 20

                                                                                                                          Uchwała Nr V/26/2024

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu porządku obrad.

Pkt  7. wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Żarowie Spóła z o.o.

na lata 2024-2027. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 21

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Budżetu i Gospodarki oraz Komisji ds.

Ochrony Środowiska i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Radny Wojciech Plizga zapytał, co w przypadku nowo powstających domów, jeżeli na wiosce jest

już kanalizacja, a powstają domy, czy będą programy, projekty, aby dołączać je pomału, czy część

będzie na kanalizacji, a część na szambach?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że w miejscowościach, które są skanalizowane i są

techniczne warunki, to Zakład Wodociągów takie warunki wyda, aby przyłączyć się do istniejącej

sieci.  W miejscowościach,  gdzie  technicznych  warunków nie  ma,  Zakład  Wodociągów  wydaje

zezwolenie  na  montaż  szamba.  Jako  Gmina  chcemy  kanalizować  najwięcej  miejscowości,  jak

pojawią  się  programy  dofinansowujące,  a  nasze  środki  pozwolą  na  to,  aby  wkład  własny

zabezpieczyć  będziemy  tą  kanalizację  budować.  Trzy  pierwsze  miejscowości,  które  będziemy

chcieli  kanalizować,  czyli  Mikoszowa,  Przyłęgów i  Kruków  wstępnie  mamy  przygotowane

koncepcje,  czekamy  na  programy  i  duże  dofinansowanie,  bo  nie  jesteśmy  w  stanie  sami

wybudować, ponieważ są to dość kosztowne inwestycje.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W
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wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych

będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Żarowie Spóła z o.o. na lata 2024-

2027, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

    Załącznik nr 22

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń

wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  będących  w  posiadaniu  Zakładu  Wodociągów  i

Kanalizacji w Żarowie Spóła z o.o. na lata 2024-2027, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

                                                                                                                                      Załącznik nr 23

                                                                                                                          Uchwała Nr V/27/2024

Pkt  8. przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego dla

południowej  części  miasta  Żarów.  Przedmiotowy  projekt  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 24

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Ochrony Środowiska i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz  Przemysław Sikora odpowiedział,  że  na terenie  miasta  Żarów obecnie  funkcjonuje

kilkanaście planów zagospodarowania. Chcielibyśmy je ujednolicić., zrobić jeden plan dla południa

Żarowa,  dla  północy  mamy  już  plan  uchwalony.  Uchwalaliśmy  w zeszłym  roku,  w  tym  roku

chcielibyśmy przystąpić do przygotowania planu dla południa Żarowa, żeby ujednolicić te zapisy.

Mamy kilkanaście planów, one czasami się różnią, a chcielibyśmy, żeby były jednakowe na cały

okręg,  obwód,  to  jest  zasadne.  Mieszkańcy  proszą  nas,  żeby  uaktualnić,  żeby  była  możliwość

zmiany planu i dostosowania go do istniejącego i uchwalonego studium wykonalności. 

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla

południowej  części  miasta  Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

    Załącznik nr 25
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Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  południowej  części  miasta  Żarów,  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

                                                                                                                                      Załącznik nr 26

                                                                                                                          Uchwała Nr V/28/2024

Pkt 9. przystąpienia do sporządzenia zmiany uchwały nr LVI/343/2006 Rady Miejskiej w Żarowie z

dnia 27 października 2006 roku w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

dla terenów położonych w obszarze miasta Żarowa.  Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 27

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas Komisji ds. Ochrony Środowiska i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że zanim tu ujednolicimy, musimy jeszcze dokonać

jednej  zmiany  w  planie  zagospodarowania  części  Żarowa,  a  dokładnie  części  przy  dawnym

Gimnazjum przy Orliku. W chwili obecnej procedujemy tam budowę siłowni wraz z budynkiem

hotelowym, a plany zagospodarowania mają zapis, że możliwa jest tylko i wyłącznie rozbudowa

istniejącej infrastruktury oświatowej i sportowej, a my budujemy budynek, czyli tworzymy nowy i

Starostwo  Powiatowe  zaproponowało  nam,  żebyśmy  zmienili  plan,  zapis  jednozdaniowy,

zamienienie  słowa:  rozbudowana  na  budowa.  Będzie  to  szybsza  procedura  niż  czekanie  na

uchwalenie tego planu dla całego południa Żarowa. Więc chcemy szybko uchwalić tą zmianę, żeby

móc  ten  budynek  dokończyć  i  wybudować,  a  później  ten  plan  zagospodarowania  dla  południa

Żarowa wchłonie plan, który jest teraz,  czyli będzie dalej  jeden plan i już zmienione wszystkie

zapisy,  tak  jakbyśmy chcieli  i  które  umożliwią  nam dokończenie  budowy siłowni  wraz  z  bazą

hotelową.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

przystąpienia do sporządzenia zmiany uchwały nr LVI/343/2006 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia

27 października 2006 roku w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla

terenów położonych  w obszarze  miasta  Żarowa, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi
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załącznik do niniejszego protokołu.

    Załącznik nr 28

Przedmiotowa uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany uchwały nr LVI/343/2006

Rady  Miejskiej  w  Żarowie  z  dnia  27  października  2006  roku  w  sprawie:  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów położonych  w obszarze  miasta  Żarowa,  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

                                                                                                                                      Załącznik nr 29

                                                                                                                          Uchwała Nr V/29/2024

Pkt 10. zmiany Uchwały nr II/6/2024 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 16 maja 2024r. w sprawie

powołania  stałych  komisji  Rady  Miejskiej  w  Żarowie  i ustalenia  ich  składów  osobowych.

Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 30

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 2 lipca 2004 roku radny Waldemar Ganczarek złożył

do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Żarowie rezygnację z pełnionej funkcji członka Komisji ds.

Ochrony  Środowiska,  następnie  zapytał,  czy  radny  Waldemar  Ganczarek  podtrzymuje  swoją

deklarację.

Radny Waldemar Ganczarek odpowiedział, że podtrzymuje.

Pytań  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął  dyskusję  i przeszedł  do  głosowania

przedmiotowego projektu uchwały. W wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0

„wstrzymujących się” uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr II/6/2024 Rady Miejskiej w Żarowie

z dnia 16 maja 2024r. w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej w Żarowie i ustalenia

ich składów osobowych, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

    Załącznik nr 31

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr II/6/2024 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia

16 maja 2024r.  w sprawie powołania stałych komisji  Rady Miejskiej  w Żarowie i ustalenia ich

składów osobowych, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

                                                                                                                                      Załącznik nr 32

                                                                                                                          Uchwała Nr V/30/2024

                  Ad. IV. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta Żarów.

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad,  tj.  do

sprawozdania z pracy Burmistrza Miasta Żarów. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego
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protokołu.

      Załącznik Nr 33

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego sprawozdania?

Pytań  do  przedmiotowego  sprawozdania  nie  było  więc  Przewodniczący  obrad  przeszedł  do

kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. V.  Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  składanie  interpelacji.  Do  Przewodniczącego  Rady  trafiły

interpelacje od radnych: Iwony Nieradki, Piotra Zadrożnego oraz Zuzanny Szill. 

Prezes  ZWiK  Sp.  z  o.o.  Grzegorz  Osiecki  podziękował  za  przyjęcie  uchwały  w  sprawie

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych

będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Żarowie Spóła z o.o. na lata 2024-

2027 i powiedział, że w dniu dzisiejszym otrzymali pozytywną decyzję, jeśli chodzi o nowe taryfy.

Po półtora roku batalii będziemy podnosili stawki za wodę i za ścieki. Byliśmy niedoszacowani i

pozwoli nam to na wyrównanie szans. Informacja zostanie podana na stronę Urzędu Miejskiego i

ZWiK.

Radny  Marcin  Perzyński zapytał,  czy  jest  Pan  w  stanie  określić  procentowo,  jakie  to  będą

podwyżki?

Prezes ZWiK Sp. z o.o. Grzegorz Osiecki odpowiedział, że za wodę to stawka 28%, za ścieki to

stawka 21%.

Radny Armand Toporowski zapytał, jaka będzie suma wa wodę, jak to się zmieni?

Prezes ZWiK Sp. z o.o. Grzegorz Osiecki odpowiedział, że za 1m2 wody to kwota 1,45 zł, a za

ścieki 2 zł. Teraz za wodę będzie 6,80 zł.

Radny Waldemar Ganczarek powiedział, że od dłuższego czasu rolnicy mają problem z workami

po nawozach. Wczoraj była Komisja Rolnictwa z Panem Burmistrzem, z Panem Przewodniczącym

Komisji ds. Ochrony Środowiska, została złożona oferta handlowa przez firmę ENERIS na skup i

zagospodarowanie odpadów. Oferta handlowa dotyczy 2 produktów, są to opakowania po nawozach

i  środkach ochrony roślin,  oczywiście  bez zawartości,  a  drugim produktem są tzw.  worki,  duże

bigbagi, sznurki, folie, też bez zanieczyszczeń. Oferta handlowa w tej chwili jest jedyną ofertą, jaką

ta firma złożyła.  Być może w niedalekiej  przyszłości  będą inne oferty,  być może będą bardziej

konkurencyjne, ale początek zrobiliśmy, będzie to rozpropagowane, poprzez informacje w prasie,

internecie i przez sołtysów. 
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Radna Anna Żurek zapytała odnośnie oświetlenia, ponieważ dostała informację od mieszkańców

ulicy Chrobrego, że są prawdopodobnie 3 lub 4 żarówki spalone i miała nastąpić wymiana, czy

będziemy czekać na wymianę tych lamp, czy jednak wymienimy te żarówki i będzie szybciej? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że wymienimy żarówki, zanim wymienimy oprawę.

Firma została wyłoniona, wczoraj podpisywał zlecenia. Oferta jest dużo tańsza niż firma, która była

poprzednio  i  mają  jak  najszybciej  te  usterki  naprawić.  To  nie  tylko  Chrobrego,  ale  też  Armii

Krajowej.  Myśleliśmy,  że wytrzymamy do wymiany opraw, ale  niestety dużo żarówek się  teraz

spaliło. Ta naprawa przed okresem jesiennym zostanie dokonana. 

Radny Waldemar Ganczarek zapytał, czy to jest firma z naszego rejonu?

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  jest  to  firma  ze  Świdnicy  i  jest  na  całe

oświetlenie terenu gminy, czyli wszystkie awarie, które są zgłoszone będą przez tą firmę usuwane.

Do czasu, aż wymienimy oprawy na nowe.

Radny Armand Toporowski zapytał  odnośnie kopalni w Łażanach, czy mamy informacje, jeśli

chodzi  o  planowane  spotkania  z  mieszkańcami?  Dotyczy  to  wsi  Łażany  i  Kruków.  Czy

wypowiedzieliśmy  się  na  temat  zakupu  tego  terenu,  który  nastąpił  i  czy  będziemy  prowadzili

konsultacje z mieszkańcami o planach, jakie kopalnie mają na przyszłość? 

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  w  tym  temacie  będą  spotkania.  Po  opinii

mieszkańców będzie decyzja gminy,  w którym kierunku idziemy,  czy sprzedajemy ten kawałek

gruntu, który kopalnie interesuje, czy nie sprzedamy.

Radny  Tomasz Nycz powiedział,  że złożył w dniu 24 maja interpelacje w sprawie kamiennych

odbojników z Parku Miejskiego w Żarowie, które zostały odkopane na etapie rewitalizacji naszego

zabytkowego  Parku,  jakie  działania  w  tej  sprawie  podjął  Urząd  Miejski  i  kiedy  można  się

spodziewać  powrotu  odbojników  na  teren  parkowy?  W  odpowiedzi  na  interpelację  dostał

informację, że jest to uwarunkowane od decyzji konserwatora, ale dzisiaj mamy koniec sierpnia, a

interpelacja była w maju. Radny poprosił o odpowiedź. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że podtrzymuje odpowiedź, która została udzielona,

ponieważ  zależy  to  od  konserwatora.  Konserwator  był  na  miejscu,  widział  oddbojniki  i  ma

zaproponować  nam  miejsce  ich  zlokalizowania.  Mieliśmy  wizję  lokalną  z konserwatorem  i

czekamy, mamy jeszcze jeden odbiór, jeżeli chodzi o roślinność. Kiedy konserwator będzie wskaże,

w którym miejscu najlepiej te odbojniki zamontować, żeby tworzyły pełną kompozycję.
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Radny  Tomasz Nycz zapytał,  czy  od  maja  do  chwili  obecnej  jakiekolwiek  pismo,  ponaglenie,

telefon do konserwatora zabytków w tej sprawie zostało poczynione? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że kroki zostały poczynione, wykonaliśmy rozmowy

z  panem konserwatorem,  czekamy na  jego  odpowiedź,  mamy  umówione  spotkanie,  na  którym

zdecyduje, w którym miejscu powinny być zamontowane. 

Radny Tomasz Nycz poprosił Pana Burmistrza, jak zostanie ustalony termin wizyty o przekazanie

daty, ponieważ ma swoje koncepcje w oparciu o historyczne ustawienie tych odbojników i chciałby

być na takiej wizycie.

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  jako  radny  ma  takie  prawo  i  na  pewno

poinformujemy. To będzie uzależnione od terminów konserwatora, bo wiemy, że jego grafik jest

bardzo napięty. 

Radny Tomasz Nycz zapytał, jak wygląda sprawa z utrzymaniem terenu zielonego na terenie Parku

Miejskiego w Żarowie? Na chwilę obecną, po rewitalizacji wygląda to kiepsko. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, nie zgodzi się z radnym, ponieważ teren zielony jest

utrzymywany  stale,  mamy  umowę  koszenia,  jest  systematycznie  koszony.  Burmistrz  zapytał

radnego, co jest kiepskiego w utrzymaniu zieleni w Parku?

Radny Tomasz Nycz powiedział, że generalnie chodzi o zieleń.

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że zieleń parkowa jest koszona systematycznie. Nie

możemy kosić konserwatorium, ponieważ teren leśny ma zostać, jako teren dziki. Kosimy tylko i

wyłącznie teren przy wejściu do Parku. 

Radny  Tomasz Nycz zapytał  o  teren,  który  imituje  dawniej  nieistniejący  staw romantyczny w

postaci łąki kwietnej, czy to będzie wyglądało tak w dalszym ciągu, czy jednak ta łąka kwietna

będzie utrzymywana w sposób kontrolowany?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że jest utrzymywana w sposób kontrolowany. Mamy

zapewnienie firmy, która wykonywała tą łąkę, że pierwszy rok to jest ciężki rok dla łąki, to jest łąka

wieloletnia, w przyszłym roku będzie ona wyglądała całkiem inaczej.

Radny  Tomasz Nycz zapytał, kiedy i  w jaki sposób zostanie  udostępniona toaleta publiczna w

Parku Miejskim? 
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Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że nie mamy jeszcze pomysłu, czy będzie na stale

uruchomiona, na pewno będzie uruchomiona przy jakichś wydarzeniach, które będą organizowane.

Czekamy jeszcze  na  odbiór  zieleni,  żebyśmy mogli  ostatecznie  zamknąć inwestycje.  Będzie  na

pewno przy organizowanych imprezach udostępniona. Zastanawiamy się, w jaki sposób myślę, że

wszyscy razem powinniśmy się zastanowić, w jaki sposób, czy powinna być stale dostępna, czy

odpłatna, czy nieodpłatna, czy wynająć firmę, która będzie tam doglądała toalety?

Radny Tomasz Nycz powiedział, że toaleta powinna być dostępna dla wszystkich 24 godziny na

dobę, ale oczywiście powinna być to usługa płatna, żeby zapewnić serwis tego pomieszczenia i tych

urządzeń. Radny zapytał, kiedy pojawią się tabliczki informujące o pomnikach przyrody na okazach

objętych ochroną, było to podkreślone na etapie konsultacji, a tych drzew mamy trochę, więc warto

byłoby  zadbać  o  aspekt  promocyjny  Parku  Miejskiego  w  Żarowie  i  zainstalować  tabliczki  na

okazach pomnikowych. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział,  że będą zamontowane tabliczki. Rozważamy taką

możliwość, obserwujemy, jak jest w innych miejscowościach, są one oznakowane, nie chcielibyśmy

przybijać tabliczek do drzew, rozważaliśmy zamontowane obok drzewa paliki drewniane, na którym

taka tabliczka by była, żeby oznaczyć to miejsce, ale drzewa w Parku są oznaczone urzędowym

znaczkiem pomnik przyrody, zielonym godłem też chcemy oznaczyć pomniki.

Radny Tomasz Nycz zgodził się,  że pomniki w Parku Miejskim w Żarowie są oznaczone, ale nie

wszystkie, ponieważ mamy też nowe pomniki, które zostały objęte ochroną na wniosek fundacji

Inicjatywa B. Jeśli chodzi o oznaczenie,  zaproponował w konsultacji z konserwatorem zabytków

umieszczać tabliczki na pniu danego drzewa. Są na to sposoby, żeby bezpiecznie je zainstalować.

Nie generujmy kolejnych dodatkowych obiektów, które mogą być ruchome.  Radny powiedział, że

złożył  interpelacje  w  dniu  24  maja,  która  mówiła  o  odbiorze  odpadów  biodegradowalnych

pochodzących  ze  wspólnot  mieszkaniowych.  Dostał  odpowiedź,  za  którą  bardzo  dziękuje,

aczkolwiek ta odpowiedź nie jest do końca satysfakcjonująca, ponieważ problem jest bardzo duży, w

przypadku  odbioru  tego  typu  odpadów  pochodzących  z  zabudowy  wielorodzinnej  w  Żarowie.

Radny zapytał, czy jest możliwa jakakolwiek zmiana umowy z PSZOK i określenie zasad odbiorów

bio odpadów biodegradowalnych pochodzących z budynków wielorodzinnych? Tych budynków na

terenie gminy Żarów jest dosyć dużo, a tych odpadów nikt nie chce przyjąć od nas i co mamy zrobić

z tymi odpadami?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że na pewno są firmy, które przyjmują te odpady za

odpłatnością.   System gminy jest  systemem komunalnym, ale problem jest  i  powinna się odbyć
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komisja ochrony środowiska i powinniśmy wspólnie coś wypracować. Ustawa dosyć mocno nas

ogranicza, ale powinniśmy sobie z tym tematem poradzić i proponuje, żeby taka komisja się zebrała,

aby porozmawiać o sposobie rozwiązania tego tematu. 

Radny Tomasz Nycz powiedział, że przychyla się do prośby Pana Burmistrza o zwołanie komisji

do  spraw  ochrony  środowiska  w  tym  temacie,  ponieważ  jest  to  problem  bardzo  poważny  dla

wielorodzinnych budynków znajdujących się na terenie Żarowa.  Radny dodał, że w dniu 17 lipca

złożył  interpelację  w  sprawie  złego  stanu  kanalizacji  przy  Placu  Wolności  nr  4.  Na  wstępie

podziękował Urzędowi i Panu Burmistrzowi za to, że wizja lokalna odbyła się bardzo szybko, czyli

6 sierpnia, w której uczestniczyli pan Grzegorz Osiecki oraz pan Wojciech Lesiak. Od tego czasu

mieliśmy kilka ulew,  podwórko dalej  jest  zalane.  Przed nami niepewna pogoda i  kolejne ulewy

jesienne. Radny dopytał, na jakim etapie jest cała sprawa, ponieważ obecny przedstawiciel Urzędu

na tym spotkaniu określił możliwe sposoby rozwiązania tego problemu i chciałby dopytać, co się

dzieje w tym temacie?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że jest sposób rozwiązania korytkami, bo pracownik

był i rozmawialiśmy o tym. Nie chciałbym deklarować kiedy, ale to nie jest trudny temat, to jest

nasz teren, będzie to wykonane przed okresem jesiennym, czyli przed deszczową chlapą.

Radny Tomasz Nycz podziękował.

Radny  Tomasz  Nycz powiedział,  że  6  maja  złożył interpelacje  w  sprawie  remontu  ulicy

Cembrowskiego w Żarowie i zapytał, czy termin zakończenia prac jest już określony? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że firma jest w terminie. Powoli już kończy ulicę

Księżnej Jadwigi, bo to jest ta sama firma. Myślę, że nie powiem dokładnego terminu, ale to jest

wrzesień,  październik.  Powoli wszystkie tematy,  pisma od mieszkańców, którzy je składali  będą

załatwione, bo to jest uzasadnione. Wszystkie uwagi, jako gmina podpisaliśmy i przesłaliśmy je do

wykonawcy, jest okres gwarancji, więc będziemy wymagać tych napraw.

Radny  Tomasz Nycz powiedział,  że  wszystkie  niedociągnięcia  zostały  zauważone przez  Urząd

Miejski i chciałby, żeby to wszystko zostało dopilnowane.

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  jest  to  jeszcze  teren  budowy  i  nie  mamy

przełożenia na wykonawcę, bo teoretycznie on jeszcze jest o czasie, więc apelujemy cały czas na

naradach budowy. Wykonawca zapewnia nas, że przerzuci firmę i te usterki będą naprawione.

Radny Tomasz Nycz poprosił przewodniczących wszystkich komisji Urzędu Miejskiego w Żarowie
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o to,  aby w momencie  opiniowania  uchwały  pojawiła  się  drobna  wzmianka,  dlaczego uchwała

została  pozytywnie  lub  też  negatywnie  zaopiniowana przez  daną  komisję  ze  względu na  to,  że

komisje nie są rejestrowane. A mieszkańcy nas oglądają, dlatego warto byłoby im w 5 zdaniach

wytłumaczyć, dlaczego członkowie komisji opiniują jakąś uchwałę, jakiś projekt, jakiś wniosek w

sposób  pozytywny  lub  też  negatywny.  Bardzo  dziękuję  Panu  Burmistrzowi  za  wszystkie

odpowiedzi, a jeszcze mam pytanie do przewodniczącego komisji do spraw kultury i sportu pana

Piotra Koluśniewskiego, a mianowicie, kiedy odbędzie się pierwsze posiedzenie komisji, wszystkie

komisje pracują, a ta komisja jednak nie funkcjonuje. Nie spotykamy się, a tematów do omówienia

do końca roku jest mnóstwo. 

Radny  Piotr Koluśniewski odpowiedział, że planowany termin na posiedzenie komisji  do spraw

kultury  i  sportu  jest  wyznaczony  na  wrzesień.  Będę  informował,  chciałem  takie  spotkanie

zorganizować, ale był okres wakacyjny. W odpowiedzi na pana pytanie takie spotkanie odbędzie się

we wrześniu. 

Radny Marcin Perzyński zapytał, czy został wyłoniony wykonawca, który dokończy pozostawioną

budowę na osiedlu Piastów i jeśli  tak,  to jaki  planowany jest  termin zakończenia budowy? Nie

ukrywam, że jest to uciążliwe dla mieszkańców osiedla.

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział,  że otworzyliśmy oferty przetargowe. Jeszcze trwa

procedura. Jest oferta, która przekracza nasze środki zabezpieczone w budżecie, więc na najbliższej

sesji  będziemy  musieli  te  środki  zabezpieczyć.  Mam  nadzieję,  że  państwo  uchwalą  te  środki.

Zabrakło nam środków, żeby już podpisać umowę z wykonawcą i procedować to szybciej, ale sama

procedura też trwa. Do grudnia jest termin rozliczenia się z dotacji. 

Radny  Armand Toporowski zapytał  odnośnie starego mostu w Łażanach, z uwagi na trwające

prace związane z budową nowej sieci energetycznej, bo będziemy mieli podłączenie sieci średniego

napięcia  z  wysokości  miejscowości  Przyłęgów  do  Żarowa,  czy  istnieje  możliwość  o  lepsze

zabezpieczenie mostu? Bo na chwilę obecną to zabezpieczenie, które było jest już zlikwidowane.

Firma pozwoliła  sobie  skorzystać sprzętowo z  tego mostu.  Ze  względu na aspekt  historyczny i

przede wszystkim bezpieczeństwa, czy jesteśmy w stanie zaproponować albo wykonać jakiekolwiek

prace zabezpieczające, żeby nie doszło do tragedii na tym moście?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że most jest wyłączony z ruchu, jest oznakowany, że

ruch się ani pieszy, ani kołowy przez ten most nie może się odbywać. D, Jeżeli są uszkodzenia tego

mostu, to wystąpimy do firmy o naprawę uszkodzeń. Docelowo chcielibyśmy przywrócić na tym
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moście ruch tylko i wyłącznie pieszy. Mam nadzieję, że w przyszłym roku ta sytuacja zostanie już

zażegnana i  będzie  to  ruch pieszy  turystyczny,  bo ludzie  spacerują  tamtędy w kierunku Łażan.

Chcielibyśmy, żeby przez ten most bezpiecznie przejść. On jest dosyć solidny, ale na ruch kołowy,

duży, raczej nieodpowiedni. Na tym moście w chwili obecnej jest zakaz ruchu, więc cokolwiek się

odbywa, to odbywa się niezgodnie z przepisami.

Radny  Armand  Toporowski  powiedział,  że  chodzi  o  kwestię  zabezpieczenia,  bo  niestety

zabezpieczenia,  które  mieliśmy  nie  istnieją,  chodzi  o  to,  żebyśmy  nie  czekali,  tylko  wykonali

jakiekolwiek prace zabezpieczające,  aby utrudnić ruch, nawet pieszych. Tam są otwarte dziury i

może dojść do tragedii. 

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  cyklicznie  utrudniamy  ten  ruch,  wysypujemy

kruszywo na środek drogi, żeby auta nie przejeżdżały, ale to kruszywo po jakimś czasie znika. Znaki

zakazu ruchu są wrzucane do rzeki, co chwilę uzupełniamy, ale spróbujemy skutecznie ruch przez

ten most zablokować. Porozmawiamy jeszcze z firmą i zobaczymy, czy w ramach napraw, czy nie

będą chcieli nam pomóc i ten most zabezpieczyć albo przywrócić do ruchu pieszego jeszcze w tym

roku. 

Radny Armand Toporowski  powiedział,  że ruch samochodowy czy kołowy to tam nie istnieje.

Chodzi o sam ruch pieszy.

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  na  chwilę  obecną  nie  mam  pomysłu,  jak

skutecznie przed ludźmi zabezpieczyć tego mostu, dlatego są znaki zakaz ruchu, które obowiązują

zarówno pieszych, jak i samochody. My jako Gmina, postaramy się to jak najszybciej zabezpieczyć.

Radny Armand Toporowski  zapytał  o  nowo budowane  drogi,  ulice  Polną  i  ulicę  Szkolną,  tu

mieszkańcy  zaczynają  zgłaszać  sugestie,  jeżeli  chodzi  o  wodę  opadową  i  jeśli  chodzi  o

skrzyżowanie  ulicy  Polnej  ze  Strzegomską,  woda,  która  znajdzie  się  na  tej  ulicy,

najprawdopodobniej  będzie  zalegała  na  wysokości  kościoła,  czy  jesteśmy  w  stanie  podejść  do

rozmów z wykonawcą, aby gratisowo, czy za dobrą cenę mógł nam wyasfaltować ten fragment tuż

przy kościele, żeby zlikwidować możliwość pozostawania wody opadowej w tym miejscu? 

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  porozmawia  z  wykonawcą,  to  będzie  tylko  i

wyłącznie jego dobra wola. Patrząc w stronę kościoła tam jest studzienka, która powinna wyłapać tą

wodę,  więc  takiego  dużego  naporu  wody  na  drogę  powiatową  nie  będzie.  Jeżeli  będą  jakieś

problemy, a mamy okres gwarancyjny cały czas, jeżeli studzienka nie spełni swoich oczekiwań, to

wrócimy do rozmów z Wykonawcą, bo nie da się wymusić na Wykonawcy wykonania inwestycji
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nie na placu budowy, to jest tylko i wyłącznie jego dobra wola.

Radny  Wojciech Plizga  powiedział,  że  mieszkańcy wsi  Siedlimowice  wnioskują o spotkanie z

panem Burmistrzem i z kierownictwem kopalni Siedlimowice z uwagi na fakt, iż nadal jest problem

pylicy i problem ciężarówek. 

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  problem  był  zgłaszany  przez  mieszkańców.

Wstępnie rozmawiał z kierownictwem kopalni, ale kierownictwo kopalni jest gotowe spotkać się  i

porozmawiać, mają jakieś rozwiązania, jeżeli chodzi o to pylenie, ale jak najbardziej spotkanie jest

aktualne i zasadne.

Radny Roman Konieczny powiedział, że składał zapytania o wymianę oświetlenia, przepaliły się

żarówki wokół stawu w Mrowinach, otrzymał odpowiedź, że będzie to zrobione w momencie, kiedy

tych lamp będzie więcej popalonych. Radny zapytał, czy to będzie zrobione? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że jeżeli było to zgłoszone wtedy, a teraz wyłonimy

firmę, to na pewno  te naprawy będą realizowane w ramach tych swoich usług.

Radny  Roman Konieczny  zapytał o wnioski odnośnie planowania przestrzennego, które należy

składać do dnia jutrzejszego, jeżeli chodzi o Mrowiny.  W 2020 roku było uchwalone studium, w

2022 roku było uchwalone przystąpienie do sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego

dla  wsi  Mrowiny.  W tej  chwili  te  wnioski  mają  spowodować  to,  aby  w  Mrowinach  był

uporządkowany cały plan zagospodarowania w oparciu o studium, które zostało zatwierdzone. 

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  do  jutra  jest  termin  na  składanie  wniosków.

Oczywiście kto złożył je wcześniej, to one są przekazywane do planisty i do projektanta. Ta uchwała

o przystąpieniu powoduje to, że teraz procedujemy ten plan. Wnioski spływają. Na podstawie tych

wniosków  przygotujemy  projekt  planu  zagospodarowania,  oczywiście  musi  być  on  zgodny  ze

studium. Mamy uchwalone kilka lat, więc wszystkie wnioski będą rozpatrywane, nie wszystkie będą

rozpatrzone pozytywnie. To planista wg. zasad, które obowiązują w naszym kraju będzie sugerował

i  proponował,  później  będzie plan wyłożony i  będzie można składać uwagi.  Czyli  jeżeli  czyjaś

uwaga czyliś wniosek nie został uwzględniony, będzie spotkanie, będzie wyłożony plan w urzędzie

do wglądu i  będzie też spotkanie z planistą.  Będzie to ogłoszone na stronach internetowych, w

Gazecie i na tablicach ogłoszeń i także u sołtysa. Że takie spotkanie będzie miało miejsce i na tym

spotkaniu, jeżeli ktoś będzie miał uwagi do wyłożonego planu, będzie mógł uwagi oficjalnie zgłosić

i czy protest czy uwaga. To już kwestia tego, jak to będzie miał rozpatrzony swój wniosek.
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Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

VI. Przyjęcie protokołu Nr IV/2024 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w dniu 27 czerwca 2024r.

Przewodniczący obrad poinformował Radę, iż protokół był udostępniony do wglądu w Urzędzie

Miejskim w Żarowie oraz wyłożony podczas obrad sesji, w celu naniesienia ewentualnych uwag.

Uwag do przedmiotowego protokołu nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania,

w wyniku którego przy 15 głosach „za”, Protokół Nr IV/2024 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w

dniu 27 czerwca 2024 r. został  przyjęty przez radnych Rady Miejskiej  w Żarowie.  Głosowanie

imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.           

Załącznik nr 34

Ad VII.  Zakończenie obrad V sesji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Żarowie oznajmił,  iż  wyczerpany został  porządek obrad,  po

czym zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w dniu 29 sierpnia 2024 roku, wypowiadając formułę:

„Zamykam V Sesję Rady Miejskiej w Żarowie”.

…......................................                                            …..........................................
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady:
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